

လေ့လာခြင်း(၃)

ဘုရားသခင်၏ကြံစည်တော်နှင့်ရည်ရွယ်ချက်
ဝိညို ကျေညောင် ဣကမစသျှန

ဘုရားသခင်၏မေတ္တာတော်ကို ယခင်လေ့လာခြင်း၌ ပြောခဲ့ပြီ။ သူ၏ ချစ်ခြင်းမေတ္တာတော်သည် ကမ္ဘာပေါ်ရှိ လူသားအား တဦးတည်းသော သားတော်ကို ပေးခြင်းဖြစ်သည်။ ဘုရားသခင်က ပေးခဲ့သည့် ချစ်ခြင်းမေတ္တာသည် ကျွန်ုပ်တို့ထံမှ ပြန်လည်ပေးစပ်ရမည့် ချစ်ခြင်းမေတ္တာတို့သည် စိတ်ခံစားမှုမျိုး နှင့် ရောထွေးခြင်းမရှိသင့်ပါ။

သမ္မာကျမ်းမှာ ဘုရားသခင်၏ ဖြောင့်မတ်ခြင်းနှင့် တရားမျှတခြင်း ကို အလေးပေး ပြောဆိုသည်။ ဤလုံးဝတရားမျှတမှုနှင့် သူ၏လူသားပေါ်မှာ ထားရှိသော ချစ်ခြင်းမေတ္တာကြောင့် ယေရုရှလံကို သေခြင်းမှ ရှင်ပြန်ထမြောက် စေသည်။ ယေရုရှမာ အမှားမပြုခဲ့သည့် အတွက်ကြောင့် သေခြင်းနှင့်မတန် ပါ။ -ထိုသူကို သေခြင်းဝေဒနာသည် အစဉ်ချည်နှောင်ချုပ်ကိုင်၍ မဖြစ်နိုင် သည်နှင့်၊ ထိုဝေဒနာကို ဘုရားသခင်သည် ချွတ်ပယ်၍ ထမြောက်စေ တော်မူပြီ။ - (တ၂:၂၄) ယေရုအားသချိုင်းထဲမှာ ချုပ်ကိုင်ထားခြင်းသည် တရား မျှတမှုမရှိပေ။ ထို့ကြောင့် ဘုရားသခင်က သူ့ကို ထမြောက်စေသည်။

ထိုနည်းတူစွာပင် ဤကမ္ဘာလောက၌ - ဆိုးသွမ်းယုတ်မာမှုတိုး ပွားခြင်း- နှင့် - မကောင်းမှုများ ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိခြင်း-ကို ဆက်လျက်တည် နေလျှင် တရားမျှတမှုမရှိတော့ပါ။ သူတို့ကျမ်း ၁၁:၁၁ ၌ ဤသို့ဆိုထားသည်။

- မမှန်သော ချိန်ခွင်သည် ထာဝရဘုရားစက်ဆုပ်ရွံရှာတော်မူသည်။ -

အောက်ပါကျမ်းချက်များကို ကြည့်ကြပါစို့။

- ဘုရားသခင်သည် တရားသဖြင့် စီရင်သော ဘုရားဖြစ်၍၊ မတရားသော သူကို အစဉ်အမျက်ထွက်တော်မူ၏ - (ဆာ ၇:၁၁)

- သခင်ယေရှုသည် တန်ခိုးရှိသော ကောင်းကင်တမန်တို့နှင့်အတူ ကောင်းကင်ဘုံက ပေါ်ထွန်းတော်မူ၍၊ ဘုရားသခင်ကို မသိသော သူ၊ ငါတို့ သခင်

ယေရှုခရစ်၏ ဝေဒလိတရား ကို နားမထောင်သော သူတို့ ကို မီးလျှံအား ဖြင့်အဏ်ပေးတော်မူသော ခါ၊ သင်တို့ကို ဆင်းရဲစေဘူးသော သူတို့၌ ဆင်းရဲခြင်းကွင်း၊ ဆင်းရဲခံဘူးသော သင်တို့၌ ငါတို့နှင့်အတူ ချမ်းသာခြင်းကွင်း၊ ဘုရားသခင်ဆပ်ပေး၍ တရားသဖြင့် စီရင်တော်မူလိမ့်မည်။ - (၂သက် ၁:၇-၈)

ယင်းသည် ကျွန်ုပ်တို့ အမြဲဂရုမပြုမိခဲ့သော ဘုရားသခင်၏ သဘော သဘာဝဖြစ်သည်။ တရားမျှတမှုရှိသော ဘုရားသခင်သည် ဆိုးသွမ်းယုတ်မာ ခြင်းကို ဆက်လက်တည်ရှိခြင်းကို ခွင့်မပြုပါ။ ကမ္ဘာလောကကို ဖြောင့်မတ်သော စံချိန်မရှိသူတို့အား အုပ်စိုးခွင့်မပြုပါ။ ဘုရားသခင်၏ ရည်ရွယ်ချက်မှာ တနေ့တွင် ဤကမ္ဘာလောကကို ဖြောင့်မတ်ခြင်းတရား၌ သခင်ယေရှုအား အုပ်စိုးစေမည်။ (တ၁၇:၃၁)။ သခင်ယေရှု ရှင်ဘုရင်ဖြစ်သည့် အချိန် ယနေ့ ကျွန်ုပ်တို့ လူများ ကြုံတွေ့နေရသော ပြဿနာအားလုံးကို ဖြေရှင်းနိုင်လိမ့်မည်။

ဤသို့သော အံ့ဘွယ်ကောင်းသော အချိန်သည် ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်မှာ ပင်ဖြစ်ပါသည်။

ယေရှုသည် - ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်တည် ထောင်ပါစေသော၊ အလိုတော်သည် ကောင်းကင်ဘုံ၌ ပြည့်စုံသကဲ့သို့၊ မြေကြီးပေါ်မှာ ပြည့်စုံ ပါစေသော - ဟူ၍ တပည့်တော်အား ဆုတောင်းခြင်းကို သင်ကြားခဲ့သည်။ ယခုတိုင် ကောင်းကင်တမန်များကလည်း ဘုရားသခင်အား ရိုသေနာခံလျက်ရှိ ပါသည်။

အနာဂတ္တိဟောကိန်းအရ ဖြစ်ပေါ်လာမည့် ကိစ္စ
ဣကမစသျှန သ် အုဇညါ အသ ခသာန

သမ္မာကျမ်းစာထဲမှာ စိတ်ချယုံကြည်ရဆုံးသော အနာဂတ္တိဟော ကိန်းများသည် တခုတလေမျှသာမဟုတ်ဘဲ၊ များစွာသော ဟောကိန်းများ ရှိ ပါသည်။ ထိုဟောကိန်းများတွင်၊ တဦးချင်းနှင့်၊ အင်အားကြီးလူမျိုးစုနှင့် အင်အားငယ် လူမျိုးများနှင့်၊ ယခင်မရှိသေးသော လူမျိုးစုနှင့် ပါဝင် ပတ်သက်မှုရှိပါသည်။ ဟောကိန်းများ၏ အချိန်ကာလအတိုင်း အတုတူသော်လည်း တခုပြီးတခု အသီးသီး ဖြစ်ခဲ့ပါသည်။ ထိုအဖြစ်အပျက် များသည် လူ

တို့၏ သဘာဝမြော်လင့်ထားသည်နှင့် လုံးဝမတူ၊ တမူထူးသည်၊ မဖြစ်စဘူး သော အတွေ့အကြုံများ ဖြစ်ကြပါသည်။ ယင်းတို့အားလုံး သမ္မာကျမ်းမှာ တွေ့ မြင်ရပါသည်။ ထိုဟောကိန်းများသည် အတုအယောင်တခုမှ မတွေ့ရှိခဲ့ပါ။ ကျွန်ုပ်တို့

လူသားကထိုကဲ့သို့ ဟောပြောနိုင်မည်လော။ အကူအညီမပါဘဲ နှင့်ထိုကဲ့သို့သော ထူးခြားသည့် စွမ်းဆောင်ချက်များ ပြသနိုင်မည်လော။ မစွမ်းဆောင်နိုင်ပါ။ အချုပ်အနေနှင့်ဆိုရလျှင် အထက် ဘုရားသခင်၏ ညွှန်ကြားမှုဖြင့်သမ္မာကျမ်းရေးသူများသာစွမ်းဆောင်နိုင်ပါသည်။
- အကြောင်းမူကားအနာဂတ္တိစကားသည်လူအလိုအားဖြင့်ဖြစ်ဘူးသည်မဟုတ်ဘုရားသခင်၏ သန့်ရှင်းသူတို့သည်၊ သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်၏တိုက် တွန်းတော်မှုခြင်းကိုခံရ၍ဟောပြောကြ၏- (၂ပေ ၁၃)

သမ္မာကျမ်းစာ၏အနာဂတ္တိစကား၏စွမ်းအားကိုအထင်မသေးပါနှင့်။ ယင်းစကားကိုထွန်းလင်းသောဆီဒီးနှင့်နှိုင်းယှဉ်ကာ မှောင်မိုက်သည့်အရပ်ကိုထွန်းလင်းစေသည်ဟုပေတရုကအတည်ပြုခဲ့သည်။ (၂ပေ ၁၅) ထိုနှိုင်းယှဉ် ချက်မှာအလွန်ဆီလျော်ပါသည်။

ပတ်ဝန်းကျင်လောကကိုကြည့်လျှင် ထင်ရှားသော အဓိပ္ပါယ်ရှိသည့် ရည်ရွယ်ချက်များမရှိပါ။ အားလုံးရှုပ်ထွေးပုံရှိပါသည်။ သမိုင်းကိုကြည့်လျှင်၊ အစဉ်တလျှောက် စည်းကမ်းတကျမရှိသည့် ဖြစ်ပျက်မှုများသာ ရှိခဲ့သည်။ ကမ္ဘာဇာတ်ပေါ် - ♥ ကွဲ သွားမည့် လူတို့၏ ခဏတဖြုတ်သော ကြီးပွား ကျော်ကြားလိုသည့် ဆန္ဒမှအပ၊ ထင်ရှားသည့် ရည်ရွယ်ချက်များ မတွေ့ ခဲ့ပါ။ ဒါပေမဲ့သမ္မာကျမ်းစာကို လေ့လာခြင်းနှင့်လက်တွေ့လုပ်ဆောင်ခြင်း သည်၊ ယင်းအားလုံးကိုပြောင်းလဲစေနိုင်ပါသည်။ လူ့ဘဝအရေးကိုစွဲ၍ ထိန်း ချုပ်မှုရှိကာ၊ သံသယကင်း၍ လုံးဝထင်မှတ်သည့် စိတ်ဝင်စားဖွယ်ရာ ကောင်းသည့် အခြေအနေသို့ ရောက်နိုင်မည်။ သို့သော်အများစုမဟုတ်ဘဲ အနည်းစုသာ ဖြစ်ကြသည်။

ဗာဗုလုန်ရှင်ဘုရင် နေဗုခဒ်နေဇာ အားပြောသော စကားတခွန်း မှာ -- အမြင့်ဆုံးသောဘုရင်သည်လောကီနိုင်ငံကိုအုပ်စိုး၍ပေးလိုသောသူတို့

အားပေးတော်မူသည်- (ဒ်ဒုး၃၂) မှရေးသားထားသည်။ နေဗုခဒ်နေဇာသည် သေးငယ်သောပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးမဟုတ်ပါ။ သက်ဦးစံပိုင်ဘုရင်ဧကရာဇ်ဖြစ်သည်။ မကြာသေးမီက သူ၏မြို့တော်ဗာဗုလုန်သည်သမ္မာကျမ်း၌ ပြောထားသည့် အတိုင်းအမှန်တည်ရှိသည့် အလွန်ကြီးမားသောမြို့ဖြစ်သည်။ သူ့ခေတ်၌ အလွန်ကြားဝါသော သက်ဦးစံပိုင် နေဗုခဒ်နေဇာ အမည်ပါရှိသောအုပ်ပြား သန်းပေါင်းများစွာ တူးဖော်တွေ့ရှိခဲ့သည်။ နေဗုခဒ်နေဇာသည် ပထမဦးဆုံး သောသက်ဦးစံပိုင်ဘုရင်ဧကရာဇ်ဟူ၍ဆိုသည်။ ထို့ကြောင့်သူ့ကို - လောကီ နိုင်ငံကိုအုပ်စိုးသော အမြင့်ဆုံးသောဘုရင်-ဟုဆိုသည်။ ဒီအကြောင်းထက်ပို၍ များစွာပြော ခဲ့သေးပါသည်။

အံ့ဩဘွယ်ရာရူပါရုံတခု
ဗည ဓာပေဠေါ ဋဗ္ဗဇေည

ညနေတခုမှာ နေဗုခဒ်နေဇာမင်းကြီးသည် ခုံတန်းကြည့်ပေါ်၌ လဲ လျောင်းပြီးသူပိုင်သော ကြီးမားသည့်နိုင်ငံတော်၏ ကံကြမ္မာကိုတွေးတောနေ ၏။ သူမရှိသည့် နောက်ပိုင်း သူ၏ဝတ်ရုံတော် မည်သူပေါ် ကျရောက်မည် နည်း။ မနာလိုသောပြိုင်ဖက်များ၏ လူရိုက်မှုကြောင့် သူ၏ဝတ်ရုံစုတ်ပြီ သွားမည်ဟု တွေးတောနေ၏ မည်သူမျှအနာဂတ်အကြောင်းကိုမသိ၍ထိုမေးခွန်းမျိုးကိုအဖြေမပေးနိုင်ပါ။ သို့သော်ဘုရားသခင်က သူ့အားအဖြေပေး၏။ ဒံယေလအနာဂတ္တိကျမ်း ခုတိယစာစောင်ကိုဖတ်လျှင်သိနိုင်မည်။ သေချာစွာ

ပြီးဆုံးအောင်ဖတ်လျှင်ကျမ်းစာထဲမှာအထူးခြားဆုံးသော အခန်းတခုဖြစ်သည်ကိုတွေ့ ရမည်။ နေဗုခဒ်နေဇာမင်း၏အိပ်မက်၌ သူသိလိုသော အဖြေကိုနိမိတ်ပုံသင်္ကေတဖြင့်ပြ၏။ အဘယ်ကြောင့် တန်းခိုးတော်အနန္တနှင့်ပြည့်စုံသောဘုရားသခင်သည်ဘာသာ ရေးမရှိသော ဘုရင်၏အမေးကို ကျေနပ်အောင် အိပ်မက်နည်းဖြင့်အဖြေပေး သနည်းဟူ၍ မေးစရာ ဖြစ်နိုင်သည်။ အဘယ်ကြောင့် အိပ်မက်သတင်းကို

- နိမိတ်ပုံသင်္ကေတဖြင့်ပြကာဘုရင်အားနားမလည်စေသည်သာမက၊ နိုးလာချိန်မှာ မမှတ်မိအောင်လည်းဖြစ်စေသနည်း။ အောက်ပါလေ့လာတွေ့ရှိချက်အရအဖြေပေးနိုင်ပါလိမ့်မည်။ ပြင်အနာဂတ္တိဟောကိန်းများပြည့်စုံစေသည်ကိုလည်းဖော် ပြလိမ့်မည်။
- ဘုရားသခင်၏ရည်ရွယ်ချက်မှာ - နေဗုခဒ်နေဇာ၏အရေးကြီးပုံသည် သူ၏ကြီးမားသော ပိုင်နက်ကို ဆိုလိုခြင်းမဟုတ်ပါ။ သူ့အုပ်စိုးသော ကူသရေလပိုင်နယ် ကိုဆိုလိုသည်။ ဗာဗုလုန်၌ ကူသရေလလူမျိုး အကျဉ်းသားဖြစ်ခဲ့သည်မှာ အနှစ်၇၀ရှိခဲ့ပြီ။ ဘုရားသခင်၏လူနှင့်ပြည့်နယ်သည်နေဗုခဒ်နေဇာမင်း၏အုပ်စိုးမှုအောက်ရောက်နေ၏။
 - သတင်းကိုပေးရန်အသုံးပြုသောနည်း၌ လည်းရှေးဦးပိုင်းမှာ ရှိသူကျူးလူမျိုးဒံယေလဖြစ်သည်။ သူသည် အိပ်မက်ကို ဖြေရှင်းပြနိုင်သည်။ လျှို့ဝှက်ချက်ကို ဖွင့်ပြသောဘုရားသည်၊ ကူသရေလ၏ဘုရားသခင် ဖြစ်ကြောင်းထင်ပေါ် စေသည်။ ဘုရားသခင်၏ကြံစည်တော် အသက်ဝင်ပုံကိုကူသရေလသို့ သယ်ဆောင်ခဲ့သည်။

- အကျဉ်းချုပ် သတင်းများကိုပို့ရာတွင် သင်္ကေတနည်းသုံးခြင်းသည် အထိရောက်ဆုံးသောနည်းဖြစ်သည်။ ခေတ်မီနိုင်ငံရေးကာတွန်းရေးဆွဲ ခြင်းသည်ထိုကဲ့သို့ပင်ဖြစ်သည်။ သို့သော် ယင်းကာတွန်းများသည် ယခုချိန်နှင့်ပြီးခဲ့သည့်အဖြစ်အပျက်များကိုဖော်ပြသည်။နေဗုဒ္ဓခေတ်၏ရူပါရုံမှာ ကားအနာဂတ်အကြောင်းကိုထွန်းလင်းပြသည်။

ရူပါရုံ၏အဓိပ္ပါယ်

နဂါးဥဒုဗ္ဗသဿ္ဗာနညောင်

ဘုရင်မင်းကြီး မြင်မက်သည့် ရူပါရုံမှာ သတ္တမျိုးစုံ ဖြင့်ဖွဲ့စည်း သည့် ရုပ်တုကြီးတခုဖြစ်သည် ဘုရင်အမြင်အားဖြင့် ဘုရားတဆူဟု ထင်မြင်ပါလိမ့်မည်။ ယင်းရုပ်တုကို ပန်းချီဆရာကအောက်ပါအတိုင်းဖော်ပြ သည်။ ရုပ်တု၏ဦးခေါင်းသည်ရွှေစင်ဖြစ်၏။ ရင်ပတ်နှင့်လက်နှစ်ဘက်သည် ငွေဖြစ်၏။ဝမ်းနှင့်ပေါင်နှစ်ဘက်သည်ကြေးဝါဖြစ်၏ခြေသလုံးနှစ်ဘက်သည်

သံဖြစ်၏ခြေဖဝါးနှင့်ဖမိုးသည် သံတပိုင်းသရွတ်တပိုင်းဖြစ်၏။ ဘုရင်သည် ကြည့်ရှုစဉ် လက်ဖြင့်မထုမလုပ်ဘဲ အလိုလိုဖြစ်သော ကျောက်တလုံးသည်

သံနှင့်သရွတ်ဖြစ်သောရုပ်တု၏ခြေကိုထိခိုက်၍ချိုးဖဲ့သည်ရှိသော်၊သံသရွတ်၊ကြေးဝါ၊ ငွေ၊ ရွှေ တို့သည် ကျိုးပဲ့ကြေမှုလျက်၊ နွေကာလ၌ ကောက်နယ် တလင်း အမှုန့်ကဲ့သို့ဖြစ်သဖြင့် ၊လေတိုက်လွင့်၍ သူတို့နေရာမရှိပျောက် လေ၏။ရုပ်တုကိုထိခိုက်သောကျောက်မူကား၊တိုးပွားသဖြင့်တောင်ကြီးဖြစ်၍မြေကြီးတပြင်လုံးကိုဖုံးလွှမ်းသည်။ (ဒ် ၂:၃၅)

ရူပါရုံ၏အဓိပ္ပါယ်ကားမည်သို့နည်း။

ဒံယေလ၏စကားရပ်သည်သံသယမရှိအဓိပ္ပါယ်ရှင်းလင်းပြထားသည်။ထိုရုပ်တုသည်လူသားတို့၏နိုင်ငံကိုယ်စားဖြစ်၍လာမည့်ကာလ၌ ဖြစ်ပျက်မှုများကိုဖော်ပြခြင်းဖြစ်သည်။ ထိုစဉ်ကမ္ဘာပေါ်ရှိသော လူမျိုးစုများသည် ဗာဗုလုန် ရှင်ဘုရင် လက်အောက်မှာရှိသည်။ ယင်းဘုရင်သည် ရွှေဦးခေါင်းဖြစ်သည်။ (ဒ် ၂:၃၈)ဆက်လက်ပြီးငွေနိုင်ငံခေတ်၊ထိုနောက်တတိယ၊စတုတု၊နိုင်ငံအဆက်ဆက်ရှိမည်။ စတုတု၊နိုင်ငံသည်သံကဲ့သို့ခိုင်မာသောနိုင်ငံဖြစ်သည်။ထိုခိုင်မာ သောနိုင်ငံဖြစ်ပြီးနောက်၊အင်အားတဖြေးဖြေးလျော့လာမည်။

ရုပ်တု၏ခြေနှင့်ခြေချောင်းတို့သည်သရွတ်တပိုင်းသံတပိုင်းရှိသည်ကိုမြင်တော်မူသည်အတိုင်း အချင်းချင်းကွဲပြားသော နိုင်ငံဖြစ်လိမ့်မည်။ ခြေချောင်းတို့သည် သံတပိုင်းသရွတ်တပိုင်းဖြစ်သည်နှင့်အညီ၊ထိုနိုင်ငံသည် ခိုင်မာ ခြင်းနှင့်အညီ ကျိုးပဲ့ခြင်းနှင့်အညီဆက်ဆံလိမ့်မည်။ သရွတ်နှင့်သံမရော နှောနိုင်သကဲ့သို့ သူတို့သည် အချင်းချင်းပေါင်းဘော်၍ မသင့်နိုင်ကြ။ (ဒ် ၂:၄၂-၄၃)သမိုင်းစဉ်ဖြစ်ပျက်မှု အချက်အလက်များနှင့် ဒီနိုမိတ်ဟောကိန်း များမည်သို့နှိုင်းယှဉ်ပြမည်နည်း။ အမေးအဖြေမှာရှင်းလှပါသည်။ တချို့က ဒံယေလအနာဂတ္တိကျမ်း ဒုတိယအခန်းသည် အဖြစ်အပျက်ဖော်ထုတ်ပြီးမှ ရေးသားသည်ဟုဆိုကြသည်။ ဤသည်မှာအနာဂတ္တိဟောကိန်းတိကျမှုန်ကန် ကြောင်းဖြေနိုင်ပြီ။ သို့သော်ထင်ထင်ရှားရှားမပြည့်စုံသေးပါ။ အကြောင်းမှာ ဟောကိန်းများသည်ဆက်လက် ဖြည့်စွမ်းနေဆဲဖြစ်သည်။ ဩ ၂ရာစုမှာ နိဂါမ စာမူလိပ်၌ ဒံယေလအနာဂတ္တိကျမ်းကိုတွေ့ရှိခဲ့သည်။

ပန်းချီဆရာ၏စိတ်ထင်ရေးဆွဲသောပုံ

ကမ္ဘာသမိုင်းရာဇဝင်အကျဉ်း

ဗည ဥကအူညန သျှိသဗ္ဗိ ငုအသမပ

အင်အားကြီးသော ဧကရာဇ်မင်းငှပါးသည်တပါးပြီး တပါးရှေ့ဆင့် နောက်ဆင့်စိုးစံခဲ့သည်။ သမိုင်းစာအုပ်ကိုဖတ်လျှင် ဗာဗုလုန်သည်နိန္န (မက်ဒီ) နှင့် ဣနမုဇျေ (ပါရီနီ) လက်အောက်သို့မည်သည့် အချိန်မည်ကဲ့သို့ ကျရောက်သည်ကို တွေ့ရပါသည်။ သူတို့အထဲမှာ ဂရစ် ဧကရာဇ်အင်ပါရာကို ထူထောင်သည့် တန်ခိုးအာဏာ အကြီးဆုံးသော အဲလစ်ဆန်ဒရာမင်း (ဗုဒ္ဓထညီနမ) ထိဖြစ်ခဲ့သည်။ ထိုမှတလှည့်သာ၍ စွမ်းအား ကြီးသည့် ရောမမင်းပေါ်ထွန်းလာပြီး ယင်းမင်းငှပါး အနက် အင်အားအကြီးဆုံးနှင့်ခိုင်ခံ့ဆုံးအချိန်ကြာစိုးစံခဲ့သည်။

ရာစုများစွာရောမက ယိမ်ညွတ်ခြင်းမရှိ တည်မြဲနေသည်။ သံကဲ့သို့ခိုင်မာ သည့်ရောမနှင့်နှိုင်းယှဉ်၍မရပါ။ မည်သည့်စွမ်းအား နှင့် ရောမကိုတိုက်ခိုက် နိုင်မည်နည်း။မည်သည့်စွမ်းအားမျှမတတ်နိုင်ပါ။ရောမကိုအစားထိုး နေရာယူ ၍မရပါ။ ဗာဗုလုန်၊မက်ဒီနှင့်ပါရီနီ၊ဂရစ်နှင့် ရောမစဉ်ဆက်ထဲမှာရောမသည် အကြီးမားဆုံးခိုင်မာဆုံးသောနိုင်ငံဖြစ်ပါသည်။

ပထမရောမအင်ပါယာ နှစ်ခြမ်းခွဲထွက်သွားသည်။ အရှေ့ရောမကို ယဿျအညေအညေသရူန အသွင်း၊ အနောက်ရောမကို ရောမကိုယ်တိုင်ကွင်း အသီးသီး အုပ်စိုးကြသည်။ (ရူပါရုံထဲမှာ ခြေသလုံး ၂ဘက်သံဖြစ်သည်ကို မှတ်မိကြမည်။) နောက်ပိုင်းနှစ်ခြမ်းစလုံးပြည်ပရန်ကို တဖြေးဖြေးရှောင်ပေး ခြင်းနှင့်ပြည်တွင်းစွမ်းအား လျော့နည်းခြင်း ဖြစ်လာသည်။ ပွင်းအပြင်ရောမ တချိန်၌ အုပ်ချုပ်ခဲ့သော ကျယ်ပြန့်သည့်နယ်ပယ်၌ လွတ်လပ်သောခိုင်မာသည့်နိုင်ငံငယ်နှင့်အင်အားနည်းသည့် နိုင်ငံငယ်များပေါင်းစည်းကာ၊ ပဉ္စမမြောက် အင်ပါယာ ကြီးဆက်လက်ဖြစ်ပေါ် မလာပေ။ဖီလီ (ဣဂူစူယ ခြေသူနုဿူယ ခြေသူနုဿူနူ နှင့် ငုအူနမ တို့ကပဉ္စမအင်ပါယာ ဖြစ်ရန် ကျိုးစားဆောင်ရွက်သော်လည်း မအောင်မြင်ခဲ့ပါ။ ယနေ့ ဥရောပနိုင်ငံများ

တခုတည်းသော နိုင်ငံအင်ပါယာ ဖြစ်ဘို့ ရန် ကျိုးစားနေသည်ကို တွေ့မြင် ရသည်။ ဒီလုပ်ရပ်သည်မည်သည်ကိုသက်သေပြသနည်း။ (ဥရောပတိုက်တွင်ကူသရေလမပါဝင်ပါ) ပရောဖက်၏ စစ်မှန်သောစကား -သရွတ်နှင့်သံမရောနှောနိုင်သကဲ့သို့ သူတို့သည် အချင်းချင်းပေါင်းဘော် ၍မသင့်နိုင်ကြ။-

မည်သူကအနှစ်နှစ်ထောင်ကျော်မည့်ကိစ္စကိုကြိုမြင်နိုင်သနည်း။ ဧကရာဇ်မင်းသုံးပါး၊ ငါးပါး၊ ခြောက်ပါးမဟုတ်ဘဲ လေးပါးဟူ၍ မည်သူက စိတ်ချယုံကြည်စွာနှင့် အခိုင်အမာအတိအလင်း ပြောနိုင်မည်နည်း။မည်သူက ရဲရင့်စွာဖြင့် သမိုင်း၏ထင်ရှားသော ကြန်အင်လက္ခဏာများကို ပြောဆိုနိုင် သနည်း။ လူသားများဖြစ်နိုင်မည်လော။ လူများ၏ ကြိုတင်ဟောကြားချက် အရဆိုလျှင်မဖြစ်နိုင်ပါ။ ဒံယေလသည် အာပေါင်အာရင်းသန်သန်ပြောဆိုခဲ့ သည်ကိုကျွန်ုပ်တို့သတိထားမိပါသည်။-ဖြစ်လတုံ့သောအရာတို့ကိုကြီးမြတ် တော်မူသောဘုရားသခင်သည်အရှင်မင်းကြီးအားကြားပြောတော်မူ၏။ အိပ်မက်တော်ရွေ့လျော့ခြင်းမရှိ၊ အနက်သည် လည်းမှန်ပါ၏- (ဒံ ၂:၄၅)

ဤကြိုတင်ဟောချက်များကို ဖတ်ရှုခဲ့သော ယောကျ်ား မိန်းမများ တို့သည် ဘုရားသခင်၏ နုတ်ဂပတ္တတော်ကို အခိုင်အမာ စိတ်ချယုံကြည်ခဲ့ပါသည်။ ဤသို့စိတ်ချရသည့်အတွက်ကြောင့်သူတပါးအားလည်းဝေငှသင့်ပါသည်။

အနာဂတ္တိဟောကိန်းအချို့မပြည့်စုံသေးပေ
ဧကမေအသ် အနုဏမသစ္စနုဝပုအင်္ဂု ကအကမန

ထို့အပြင် ဒံယေလ၏စကားရပ်များ တဖြေးဖြေး တိကျစွာ ပြည့်စုံမိ
လာသဖြင့်နောက်ဆုံးအဆင့်၏ဟောကိန်းများကိုအသစ်တဖန်စိတ်ဝင်စားစွာ တွေ့ရှိလာပါသည်။
သံကြေးသရွတ်၊ငွေ၊ရွှေ တို့ကို ချိုးဖွဲ့ကြေမှုလျက် အမှုန့်လွှင့်စေခဲ့ သောထိုကျောက်တလုံးသည်ဘာကိုဆိုလိုသနည်း။ ထို့နောက် ထိုကျောက် သည်တိုးပွားကာမြေကြီးတပြင်လုံးကိုဖုံးလွှမ်းသည်။
အကယ်၍ ထိုရုပ်ထုသည်လူတို့၏ နိုင်ငံတော်ကို ကိုယ်စားပြုလျှင်ထို

ကျောက်တုံးမှာလူတို့၏အုပ်စိုးမှုစွမ်းအား၏ ပြင်ပ၌ ရှိသောအင်အားကြီးတခု ဖြစ်သည်မှာထင်ရှားလှပါသည်။ထိုအင်အားကြီးသည်လူ့အစိုးရ များကိုဖျက် စီးပြီးနောက်ကမ္ဘာပေါ် မှာအင်အားကြီးဆုံးနိုင်ငံတခုဖြစ်မည်။

-ပျက်စီးခြင်းသို့ မရောက်နိုင်သော နိုင်ငံတစ်ခုကို ထိုမင်းကြီးများ လက်ထက်၌ ကောင်းကင်ဘုံရှင်ဘုရားသခင်သည် တည်ထောင်စေတော်မူ မည်။ထိုနိုင်ငံသည် အခြားသော လူမျိုးလက်သို့ မရောက်ရဘဲ၊ နိုင်ငံရှိ သမ္မုကိုချိုးဖဲ့ပျက်စီး၍အစဉ်အမြဲတည်လိမ့်မည်။- (ဒ် ၂:၄၅)

ကမ္ဘာမြေကို ဘုရားသခင်ကပစ်ထားခဲ့ကြောင်း ဂတိတော်များထဲမှတစ်ခုဖြစ် ပါသည်။ ဘုရားသခင်သည် လူသားအားကယ်တင်ရန်အကြံအစည်တစ်ခုရှိပါ သည်။ယင်းအကြံအစည်၏ပဟိုအချက်အချာမှာ လူသားယေရှုခရစ်တော်ဖြစ် ပါသည်။အတွေးအခေါ်ရှိသော စာဖတ်သူများသည် လက်ဖြင့်မထုမလုပ်ဘဲ၊ အလိုလိုဖြစ်သောကျောက်တုံးကိုအခက်အခဲမရှိဘဲအဓိပ္ပါယ်ကိုထုတ်ဖော်ပြောနိုင်ပါသည်။ လူသားမျိုးနွယ်၏ နိုင်ငံများကိုပျက်စီးကာ၊ဘုရား၏တန်ခိုးဖြင့် အံ့ဖွယ်ရာမွေးဖွားခဲ့သော ကယ်တင်ရှင်ယေရှုက ကမ္ဘာကို အုပ်စိုးလိမ့်မည်။ ယေရှုကိုယ်တိုင်က ကျောက်တုံးနှင့်ပတ်သက်သည့်သူ၏တာဝန်ကို ပြောခဲ့ပါ သည်။ -တိုက်ကိုတည်လုပ်သောသူများပယ်ထားသောကျောက်----- ဟူ၍ ဆက်ပြောကာ-----ထိုကျောက်အပေါ်သို့ကျသူသည်ကျိုးလတုံး-----ထိုသူသည်ညက်ညက်ကြေလတုံး- (မ ၂၁:၄၂-၄၄)

အားလုံးသောနိမိတ်လက္ခဏာများသည်မကြာမီကျောက်တုံးကျရောက်ကာမထင်မှတ်သည့်အချိန်၌ ကမ္ဘာလောကကြီးကို ပျက်စီးပစ်မည်ကို ညွှန်းပြနေ ပါသည်။ လာမည့်ပျက်စီးခြင်း၌ သင်ရှောင်နိုင်မည်လော။ ကမ္ဘာမြေပေါ်မှာ ခရစ်တော်တည်ထောင်မည့် ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်၌ သင့်အကျိုးခံစားခွင့် ရမည်လော။ ယေရှုတစ်ဦးတည်းသာ ကယ်တင်နိုင်သည့် စွမ်းအားတန်ခိုး ရှိပါသည်။ ဒ်ယေလ၏ အနာဂတ်ဟောကိန်းမှမခွာခင် နေဗုခဒ်နေဇာမင်းအိပ်မက်၏သင် ကြားခြင်းကို ဒ်ယေလအနာဂတ္တိကျမ်းအခန်းကြီး(၇)၌ သူကိုယ်တိုင်ယုံသော

ရူပါရုံ၏ အနုစိတ်ဖော်ပြထားသည်ကို ကြည့်ကြပါစို့။ နိမိတ်လက္ခဏာများ ပြောင်းလဲကာ ပိုထင်ရှားအောင်သားရဲလေးကောင်ရုပ်ပုံများဖြင့်နေဗုခဒ်နေဇာ မင်းမြင်ခဲ့သည့် အင်ပါယာကြီးလေးခု ကိုယ်စားပြုသည် ကိုတွေ့ရသည်။ (ဒ် ၂:၄၄)၌ ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်ကိုကိုးကားပြောသည့်အချက်များနှင့်ဆင်တူသောနုတ်ကပတ်တော်မှာ(ဒ်ကူး ၂၄)၌ ဖော်ပြထားပါသည်။

-ကောင်းကင်အောက်၌ နိုင်ငံနှင့်တကွအာဏာစက်ဘုန်းတန်ခိုးရှိသမျှကိုအမြင့်ဆုံးသောဘုရား၏သန့်ရှင်းသောအမျိုးသားတို့သည်ရကြ လိမ့်မည်။ထိုဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်သည် ထာဝရနိုင်ငံဖြစ်၏။ မင်းကြီး အပေါင်းတို့သည် တိုးဝင်၍ ကျွန်ုပ်ခံရကြလိမ့်မည်။-

ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်
နုဗုဇာသီ

လာမည့် ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်အကြောင်း ဒ်ယေလအနာဂတ္တိ ကျမ်းနှစ်ခန်း ထဲသာပါသည် မဟုတ်ပါ။ ဤအချက်များကို ဟေဇာရုယ အနာဂတ္တိကျမ်းမှာလည်း ရုပ်ထုလက္ခဏာများမပါဘဲ အသေးစိတ်ရှင်းလင်း ထားပါသည်။ ဟေဇာရုယသည် နိုင်ငံတော်အတွက် ပရောဖက်ဖြစ်သည်ဟု ရည်ညွှန်းခဲ့ပါသည်။ စာဖတ်သူများအား အောက်ပါကျမ်းချက်များဖြင့်အစပြု ပြောပါမည်။

-နောက်ဆုံးသောကာလ၌ ထာဝရဘုရား၏အိမ်တော်တည်သောတောင်သည် တောင်ကြီးတောင်ငယ်တို့၏ ထိပ်ပေါ်မှာ ချီးမြှောက်၍ တည်လိမ့်မည်။ ခပ်သိမ်းသောလူမျိုးတို့သည် ထိုတောင်သို့ စည်းဝေးကြလိမ့်မည်။ များပြား သောသူတို့ကလည်းလာ ကြလော့။ ထာဝရဘုရား၏ တောင်တော်ယာကုပ် အမျိုး၏ဘုရားသခင်အိမ်တော်သို့တက်သွား ကြကုန်အံ့။လမ်းခရီးတော်တို့ကိုပြသသွန်သင်တော်မူ၍ ငါတို့သည် ခြေတော်ရာသို့ လိုက်သွားကြမည်ဟု ခရီးသွားလျက် ပြောဆိုကြလိမ့်မည်။ တရားတော်သည် ဇိအုန်တောင်မှင်း ထာဝရဘုရား၏ နုတ်ကပတ်တော်သည် ယေရှုရလင်မြို့မှင်းပေါ် ထွက်လိမ့်

မည်။ထာဝရဘုရားသည် လူမျိုးတို့တွင် တရားစီရင်၍ များပြားသောလူတို့ ကိုဆုံးမတော်မူသဖြင့်သူတို့ ထားလက်နက်များကိုထွန်သွားဖြစ်စေခြင်းငှါ လုံများကိုတံစဉ်ဖြစ်စေခြင်းငှါထုလုပ်ကြလိမ့်မည်။တပြည်ကိုတပြည်စစ်မတိုက်၊စစ်အတတ်ကိုလည်းနောက်တဖန်မသင်ရကြ။- (ယေရှု ၂:၂-၄)

-ကြည့်ရှုလော့၊ အရှင်ထာဝရ ဘုရားသည် ကြီးသော တန်ခိုးနှင့် ကြွလာ၍

လက်ရုံးတော်အားဖြင့်အစိုးရတော်မူလိမ့်မည်။မိမိခံတော်မူထိုက်သောအခမိမိ၌ ပါလျက်ဆုလုပ်တော်သည်ရှေ့တော်၌ ရှိ၏- (ဟေရှာ ၄၀:၁၀)

ကယ်တင်ခြင်းရရန်အခြေခံလိုအပ်ချက်သည်လည်းတန်းတူအရေးကြီးပါသည်။ဤအချက်ကိုယေရှု ၆၆: ၂ မှ ဖော်ပြထားပါသည်။

-ဤအရာအလုံးစုံတို့သည် ငါ့ကိုယ်တိုင် ဖန်ဆင်းသောကြောင့် ဖြစ်ကြ၏ စိတ်နှိမ့်ချခြင်း၊ နှလုံးကြေကွဲခြင်း၊ ငါ့စကားကြောင့် တုန်လှုပ်ခြင်း ရှိသော သူကိုသာ ကြည့်ရှုမည်။-

ဒံယေလ၏ရှင်းပြချက်

ညောင်ရွှေ နထူးညောင်အေသည

-ဤရှင်းပြချက် သင်ခန်းစာများကို ထုတ်ဝေသူများ၏ တီထွင်မှု မဟုတ်ဘဲ(ဒံယေလအခန်းကြီး ၂)ကိုဖတ်ကြည့်ပါ။ဒံယေလပြောခဲ့သည်မှာ -
-လက်နှင့်မထုမလုပ်ဘဲ ကျောက်တလုံးသည် တောင်ပေါ်က အလိုလိုပဲ့ကွာ၍ သံကြေးဝါ၊သရွတ်၊ငွေ၊ရွှေတို့ကိုချိုးဖဲ့သည်။
နောင်အခါဖြစ်မည့်ကိစ္စများကို ဖော်ပြနေသည်။အိပ်မက်မှာသေချာ၍ဘာသာပြန်လည်းမှန်ကန်ပါသည်။- (ဒံ ၂:၄၅)

ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်

ညွှန်ပြချက်

-ဗာဗုလုံနိုင်ငံပြီးနောက်နိဗ္ဗာန်မုဒေဂေရစ်အင်ပါယာပြီးနောက် ရောမခေတ်သို့ ပြောင်းလဲသွားသည်ကို ဟောပြောသကဲ့သို့ ပဉ္စမမြောက် အင်ပါယာမရှိဟုသေချာစွာဟောသည်မှာ နောက်ဆုံးပိုင်းဟောကိန်းများလည်း ဖြည့်စွမ်းလိမ့်မည်။

၄၁

-ပျက်စီးခြင်းသို့မရောက်နိုင်သော နိုင်ငံတခုကို ထိုမင်းကြီးများလက်ထက်၌ ကောင်းကင်ဘုံရှင်ဘုရားသခင်သည် တည်ထောင်စေတော်မူမည်။ ထိုနိုင်ငံသည်အခြားသောလူမျိုးလက်သို့မရောက်ရဘဲ၊အထက်ဆီခွဲပြီးသောနိုင်ငံရှိ သမူတို့ကိုချိုးဖဲ့ဖျက်စီး၍အစဉ်အမြဲတည်လိမ့်မည်။- (ဒံ ၂:၄၅)
ကျောက်တုံးငယ်သည် ရုပ်တုကိုတိုက်ဖျက်ခြင်းသည် ရာစုများစွာက လူတို့ အုပ်စိုးသော နိုင်ငံများပျက်စီးခြင်းကိုယ်စားပြုခဲ့သည်။ ထိုနောက်ကျောက် တုံးတုံးပွားကာ တောင်ကြီးဖြစ်၍ ကမ္ဘာမြေတပြင်လုံးကို ဖုံးလွှမ်းသည်။ ထိုကျောက်တုံးငယ်မှာဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်ကိုယ်စားပြုသည်။
ဒံယေလ၏နိဂုံးချုပ်စကားမှာ -အိပ်မက်သည်သေချာ၍ဘာသာပြန်ခြင်းမှာလည်းမှန်ကန်ပါသည်။-
ဤသည်မှာ များစွာသော အနာဂတ္တိဟောကိန်းများထဲမှ ဘုရားသခင်သည် ကမ္ဘာမြေပေါ်မှာ ထားရှိသော ရည်ရွယ်ချက်များ ဖြည့်စွမ်းမည်ကို စိတ်ချ ယုံကြည်လောက်သည့် တခုသောဟောကိန်းဖြစ်ပါသည်။

ဓမ္မဟောင်းနှင့်ဓမ္မသစ်တို့၏သင်ကြားခြင်း

န အနုခေညါ သ် အနု သို့ အဓမ္မအာနညအ ညို့န ညနတ အဓမ္မအာနညအ

ပြီးခဲ့သည့်လေ့လာခြင်းမှာကျမ်းပိုဒ် ၂၃ကိုရှာ ကြည့်ကြပါ။

(တော ၁၄: ၂၁ နှင့် တ ၁၇:၃၁)

ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်တည်ထောင်သည့်အခါဘုရားသခင်၏တရားမျှတမှုဖြင့်နိုင်ငံတော်ကိုအုပ်စိုးမည်။ညှင်းပန်းဖိနှိပ်ချုပ်ချယ်ခြင်းမရှိစေ တာ့ပါ။

-ထိုသူသည် ထာဝရဘုရားကို ကြောက်ရွံ့ခြင်း၌ ဓမ္မလျော်သည်ဖြစ်၍ မိမိ မျက်စိမြင်သည်အတိုင်း မဆုံးဖြတ်ဘဲ ဆင်းရဲသားတို့၏အမှုကိုတရားတော် အတိုင်းစီရင်၍၊ နှိမ့်ချသော မြေကြီးသားတို့ဘက်၌ နေလျက် ဖြောင့်မတ်စွာ ဆုံးဖြတ်လိမ့်မည်။ မြေကြီးကိုနှုတ်ကပတ်တော်လှံတံနှင့်ဒဏ်ခတ်၍ဆိုးသော သူကိုနှုတ်ခမ်းထွက်သက်နှင့်ကွပ်မျက်လိမ့်မည်။ တရားနှင့်သစ္စာသည်သူ၏ ခါးပန်းခါးစည်းဖြစ်လိမ့်မည်။- (ဟေရှာ ၁:၁၃-၅)

ထိုနောက်(တော ၁၄: ၂၁)မှနှုတ်ကပတ်တော်သည်ယေရှုဖွားမြင်စဉ်ကောင်းကင်တမန်များသီဆိုကဲ့သို့ ဖြည့်စွမ်းလိမ့်မည်။ ကမ္ဘာတပြင်လုံး ယေရှုသည်

ဘုရင်အဖြစ်အုပ်စိုးစဉ် ထာဝရဘုရား၏ ဘုန်းတော်သည် မြေတပြင်လုံး၌ နှံ့ပြားလိမ့်မည်။ -ကောင်းကင်ဘဝဂ်ဝယ် ဘုရားသခင်သည် ဘုန်းကြီးတော် မှုစေသတည်း၊ မြေကြီးပေါ်၌ လည်း ငြိမ်သက်ခြင်း ရှိစေသတည်း။
 လူတို့အားမေတ္တာကရုဏာရှိစေသတည်း။- ဟုဘုရားသခင်ကိုချီးမွမ်း၍မြွက်ဆိုကြ၏ (လု ၂:၁၄)
 သမ္မာကျမ်း၏နောက်ဆုံးစာအုပ်၌ ဖော်ပြသည့်နိုင်ငံတော်၏ဖြစ်ရပ်အရေးအရာများသည်ဘုရားသခင်၏ ရည်ရွယ်ချက်ဖြည့်စွမ်းသည့်အချိန်၌ ဖြစ်ပေါ်လိမ့် မည်။
 -ကောင်းကင်မှကြီးသောအသံကား ဘုရားသခင်၏တံတော်သည် လူတို့တွင် ရှိ၏လူတို့နှင့်အတူကျိန်းဝပ်တော်မူမည်။ သူတို့သည် ကိုယ်တော်၏လူဖြစ် ကြလိမ့်မည် ဘုရားသခင်သည် ကိုယ်တော်တိုင် သူတို့နှင့် အတူရှိနေ၍ သူတို့၏ဘုရားသခင်ဖြစ်တော်မူမည်။ ဘုရားသခင်သည် သူတို့၏မျက်စိ၌ မျက်ရည်ရှိသမျှတို့ကို သုတ်တော်မူမည်။ နောက်တဖန် သေဘေးမရှိရ။ စိတ်မသာညည်းတွားခြင်း၊အော်ဟစ်ခြင်း၊ပင်ပန်းခြင်းလည်းမရှိရ။ အကြောင်းမူကားရှေးဖြစ်ဘူးသော အရာတို့သည်ရွေ့သွားကြပြီ။- (ဗျာ ၂၁:၃-၄)

**စစ်မှန်သောနိုင်ငံတော်
 ဗျာနုဇ္ဈာန်**

အခြားသောတပည့်တော်များကိုယ်စားစကားပြောရာတွင်ပေတရုကယေရှုကိုမေးခွန်းတခုမေးခဲ့သည်။ -အကျွန်ုပ်တို့သည် ရှိသမျှကိုစွန့်ပစ်၍ ကိုယ်တော်နောက်သို့ လိုက်ကြပြီ။ အဘယ်အကျိုးကို ရကြပါမည်နည်းဟု လျှောက်လေသည်။- (မ ၁၉: ၂၅)
 ယေရှုဖြေကြားခဲ့သည်မှာ အရေးကြီးလှပါသည်။ သူ့အလေးပေးသင် ကြားခဲ့သည်မှာ သူ့တပည့်တော်များ ဝေဒနာစားမည့် စစ်မှန်သောနိုင်ငံတော်

၄၃

ဖြစ်ပါသည်။
 -အလုံးစုံသောအရာတို့ကို အသစ်ပြုပြင်သောကာလ၌ လူသားသည်ဘုန်းရှိ သောပလ္လင်တော်ပေါ်မှာ ထိုင်တော်မူသောအခါ ငါ့နောက်သို့လိုက်ကြသော သင်တို့သည်တဆယ်နှစ်ခုသော ပလ္လင်တော်ပေါ်မှာထိုင်လျက် က္လုသရေလ လူတဆယ်နှစ်မျိုးကို စစ်ကြောစီရင်ကြလတံ့။ အကြင်သူသည် ငါ၏နာမ ကြောင့် အိမ်၊ ညီအကို၊ နှမ၊ မိဘ၊ သားမယား တည်း ဟူသော တပါးပါး ကိုစွန့် ၏။ထိုသူသည်အဆတရာသော အကျိုးကိုရ၍ထာဝရအသက်ကိုအမွေခံရလတံ့။- (မ ၁၉: ၂၈- ၂၉)

**ယေရှုပြန်လာမည်
 `ဗျာနု တဠု သာန ဓါဇေ**

စစ်မှန်သော နိုင်ငံတော်တည်ထောင်ရန်အတွက်ယေရှုဒုတိယအကြိမ် ပြန်ကြွလာလိမ့်မည်။ယေရှု၏သာသနာရေးလုပ်ငန်း၏အဆုံးကောင်းကင်ဘုံတက်ကြွစဉ်၊ကောင်းကင်တမန်များတပည့်တော်အားပြောပြရ တာတွင်-----
 -သင်တို့နှင့်ခွာ၍ ကောင်းကင်သို့ဆောင်ယူခြင်းကို ခံတော်မူသော ထိုယေရှု သည်သင်တို့မျက်မှောက်၌ ကောင်းကင်သို့ ကြွသွားတော်မူသည် နည်းတူ တဖန်ကြွလာတော်မူလတံ့ဟုပြောဆို၏- (တ ၁:၁၁)
 နောက်ဆုံးအဆင့် ဘုရားသခင် ဤကမ္ဘာမြေပေါ်၏ ရည်ရွယ်ချက် နှင့်ပတ်သက်၍ ယေရှုပြန်လာခြင်းကို နောက်လေ့လာခြင်း၌ ပို၍ပြည့်စုံအောင် ဆွေးနွေးမည်။ ယေရှုသင်ကြားပြသခဲ့သော ဥပမာပုံများသည်၊သူပြန်လာစဉ် ဖြောင့်မတ်သူများအား ဆုချီးမြှင့်လိမ့်မည်။ ထို့ကြောင့်ယေရှုပြန်လာခြင်း ကိုကျွန်ုပ်တို့ကအစဉ်သင့်ရှိရန်အရေးကြီးလှပါသည်။

၄၄

**အကျဉ်းချုပ်များ
 ကာမေပ**

- ဘုရားသခင်၏ တရားမျှတခြင်းနှင့် သူ၏ချစ်ခြင်းမေတ္တာကို သမ္မာကျမ်း၌ အလေးပေး ပြောထားသည်။
- ကမ္ဘာလောက ယခုကဲ့သို့သော အဆင့်ကို ဆက်လက်သွားစေဘို့ ရန် ခွင့်မပြုပါ။
- ဘုရားသခင်က ကမ္ဘာ့ရေးရာ၌ ဝင်ရောက်စွက်ဖက်မည်။ ယေရှုရင်ဘုရင် ဖြစ်စဉ်ဘုရားသခင်၏စည်းမျဉ်းများကိုအသုံးချမည်။

- ကမ္ဘာလောက၏ အရေးအရာကို ခံယေလအနာဂတ္တိကျမ်းဒုတိယအခန်းမှာ
 ဘုရားသခင်၏အကြံအစည်နောက်ဆုံးအဆင့်သေချာစွာ ဖြစ်မည်ကိုကျွန်ုပ်တို့အားစိတ်ချယုံကြည်မှုပေးခဲ့သည်။
 ယေရှုပြန်လာပြီး ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်ကို အုပ်စိုးစဉ်သူ၏နောက်လိုက် များအားနိုင်ငံတော်၌ နေရာဆုချီးမြှင့်မည်။
 သို့သော်သူ၏အလာကိုပြင်ဆင် ထားဘို့ ရန်လိုအပ်ပါသည်။

ဖတ်ရန်သမ္မာကျမ်းချက်များ
 Passages for Bible reading
 ဟေရှာ ၁၁၊ ၁၅၊ ၂၅ နှင့် ၂၅၊ ၅၂

Carelinks, PO Box 152, Menai NSW 2234 AUSTRALIA www.carelinks.net

လေ့လာခြင်း(၃)မေးခွန်းတိုများ

- ၁။ ဘုရားသခင်သည်လောကသားများကိုချစ်သဖြင့်
- (က) ရာသီဥတုလေးပါးကိုလွှတ်ပေးသည်။
 - (ခ) တဦးတည်းသောသားတော်ကိုပေးသည်။
 - (ဂ) ကောင်းကင်တမန်တော်များကိုစီမံပေးသည်။
 - (ဃ) ဥပဒေများကိုပေးသည်။
- ၂။ နေဗုခဒ်နေဇာမင်းအိပ်မက်၌ မည်သည့်နိုင်ငံသည်ဒုတိယအင်ပါယာဖြစ်သနည်း။
- (က) ဗာပုလုန် (ခ) ဂရစ် (ဂ) ရောမ (ဃ) နိဗ္ဗာ-ဏနမူဇေ
- မေဒီ-ဗေရသိရှင်

၃။ နေဗုခဒ်နေဇာမင်းအိပ်မက်၌ မည်သည့်အရာကရုပ်တုကိုတိုက်ဖျက်သနည်း။

- (က) ရုပ်တု (ခ) ကျောက်တုံး (ဂ) လက် (ဃ) လှံတံ

၄။ ယေရှုကကမ္ဘာမြေပေါ် ဘုရင်ဖြစ်သည့်အချိန်အခြေအနေများကိုကောင်းကင်တမန်တော်များကမည်သည့်သီချင်းများသီဆိုသနည်း။

- (က) လူတိုင်းကိုယ်ကြိုက်သကဲ့သို့ လုပ်ဆောင်နိုင်သည်။
- (ခ) တဦးနှင့်တဦးစိတ်ထားကောင်းထားရှိမည်။
- (ဂ) မည်သူမျှအလုပ်လုပ်ရန်မလိုပါ။
- (ဃ) ကမ္ဘာပေါ်မှာ ငြိမ်သက်မှုရှိမည်။

၅။ မည်သူကကမ္ဘာကိုတရားမျှတမှုဖြင့်အုပ်စိုးမည်နည်း။

- (က) ဘုရားသခင်၏သားတော်
- (ခ) တမန်တော်ပေါလု
- (ဂ) တမန်တော်ပေတရု
- (ဃ) ပရောဖက်ဇေလီယ (နူငါဇ)

၆။ ခံယေလအနာဂတ္တိကျမ်း ဒုတိယအခန်း၌ ကျွန်ုပ်တို့ဖတ်ခဲ့သည်မှာ -
 ၄၆

-ထိုမင်းကြီးများ လက်ထက်၌ ကောင်းကင်ဘုံရှင် ဘုရားသခင်သည် တည်ထောင်စေတော်မူသည့် နိုင်ငံတော်သည် မည်မျှကြာတည်ရှိမည်နည်း။-

- (က) အနှစ်၆ထောင်ကျော် (ခ) ဘဝတသက်တာတခု
 - (ဂ) အစဉ်အမြဲတည်ရှိခြင်း (ဃ) အနှစ်တသိန်း
- ၇။ တမန်တော်အားယေရှုကပေးခဲ့သည့်ဂတိတော်မှာ -
- (က) တိုးတက်ချမ်းသာမည်။

(ခ) ပလ္လင်ပေါ်မှာ ကုသရေလအမျိုးတဆယ့်နှစ်မျိုးကိုတရားစီရင်မည်။

(ဂ) အောင်မြင်မှုနှင့်ပျော်ရွှင်မှုရှိမည်။

၈။ ဤကမ္ဘာလောက၏မျက်မှောက်အခြေအနေမျိုးကိုဆက်လက်ဖြစ်စေရန် သမ္မာကျမ်း၌ ဘုရားသခင်၏ရည်ရွယ်ချက်များရှိပါသလား။

(က) ရှိပါသည် (ခ) မရှိပါ (ဂ) ကျွန်ုပ်မသိပါ

(ဃ) သမ္မာကျမ်း၌ ပြောမထားပါ

၉။ ယခုမျက်မှောက်ချိန် ယေရုမည်သည့်နေရာမှာ ရှိသနည်း။

(က) မြေကြီးပေါ်မှာ (ခ) သီချိုင်းထဲမှာ

(ခ) ကောင်းကင်ဘုံမှာ (ဃ) ကုသရေလမြေပေါ်မှာ

၁၀။ တမန်တော်ဝတ္ထုအခန်း၁၇၌ ပေါလုကအေသင်မြို့ရှိလူများအားပြောခဲ့

သည်မှာ

-ဘုရားသခင်၏အာမခံချက်တခုသည် ကမ္ဘာလောကကို သူ့ရွေးချယ်တဲ့လူတိုင်းကဖြောင့်မတ်စွာ အုပ်စိုးလိမ့်မည်- ထိုအာမခံချက်ကမည်သို့နည်း။

(က) ယေရုဖားမြင်ခြင်း။

(ခ) ယေရု၏ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်း။

(ဂ) ယေရုကိုကားတိုင်တင်၍သတ်ခြင်း။